

Secret Science  
by  
Chiren (Pierre Plantard)  
Circuit Number 6, Pages 1-2, December 1959.  
(Google Translation)

Whenever we talk about the Zodiac, the vast majority of the public immediately thinks, by association, of the science of astrology. Nothing could be further from the truth, since the Zodiac belongs to Astronomy on the one hand and Symbolism on the other.

In astronomy, we present a Zodiac divided into twelve signs, representing a zone  $19^{\circ}$  wide, or  $8.5^{\circ}$  on each side of the ecliptic, inclined at  $23.5^{\circ}$  to the celestial equator, within which the planets and the Moon move. In TRUTH, the composition of the current Zodiac, in terms of the placement of its signs, no longer coincides with the constellations of the same name. Importantly, it is composed of thirteen parts, starting from the vernal point of March 21: Pisces, Aries, Taurus, Gemini, Cancer, Leo, Virgo, Libra, Scorpio, Ophiuchus, Sagittarius, Capricorn and Aquarius.

..... THEY are twelve, like the signs of the Zodiac, a thirteenth dominates them all... wrote Gabriel Trarieux d'Egmont in one of his works about the "Rosicrucians."

In his book "Les Influences Astrales," the late Director of the Bourges Observatory described them in a table of thirteen constellations and added:

..... "I will provide a table where each of my readers can

see the non-coincidence that now exists between the constellations of the Zodiac and the months of the year due to the precession of the equinoxes, which, little by little, tend to displace the vernal equinox.”.....

We know that the precession of the equinoxes is the displacement of the vernal point on the ecliptic and is also called “Plato's Great Year” or “9th Circuit.” This movement of the Earth, due to the combined action of the Sun and the Moon, means that the star of the day returns to the Equator each year in spring, with an approximate delay of  $50^{\circ}26/27$  on its previous passage. Taking into account the most recent data from Russian artificial satellites, we know, in a resolute way, that the equatorial diameter of the Earth is 12,756 km 780, its polar diameter 12,714 km 030 (difference: 42 km 750), that is to say a flattening called “GEOIDE” of:  $1/297.5$  and an equatorial circumference of 40,076,594 km, the period of retrograde revolution is covered in 25,766 years, that is to say 13 periods of 1982 years 19 days 14 hours, called “Zodiac Eras”, or 1,429 periods of 18 years 11 days 10 hours called “Saros”.

This “ Saros” includes 223 lunations, a time equivalent to 19 times the interval of 346 days or 242 draconic months, with an average of 86 eclipses (43 solar, 43 lunar, including 28 umbra and 15 penumbra).

At the spring equinox, on March 20/21, we no longer enter the zodiacal Age of Aries, as in the time of Hipparchus, nor even the Age of Pisces, as in the time of St. John the Baptist, but the extreme point of the Age of

Aquarius, where we will remain for approximately 1,982 years.

---

SCIENCE SECRETE par CHIREN,

Circuit no 5, Novembre 1959.

Dès que l'on parle du Zodiaque, la grande majorité du public entrevoit immédiatement, par association d'idées, la science Astrologique, rien n'est plus faux, car le Zodiaque appartient à l'Astronomie d'une part et au Symbolisme d'autre part.

Sur le plan astronomie, on présente un Zodiaque se divisant en douze signes, étant une zone de  $19^{\circ}$  de largeur, soit  $8^{\circ}5$  de chaque côte de l'écliptique, inclinée de  $23^{\circ}5$  sur l'équateur céleste, dans laquelle les planètes et la lune se meuvent. En VÉRITÉ, la composition du Zodiaque actuel, par l'emplacement de ses signes, ne coïncide plus avec les constellations du même nom et, fait très important, il est composé de treize parties, soit en partant du point vernal du 21 mars: Poissons, Bélier, Taureau, Gémeaux, Cancer, Lion, Vierge, Balance, Scorpion, Ophiuche, Sagittaire, Capricorne, Verseau.

.....ILS sont douze, comme les signes du Zodiaque, une treizième les domine tous.... écrivait Gabriel TRARIEUX d'EGMONT dans l'une de ses oeuvres à propos des “Rose-Croix”.

”.

Dans son livre “LES INFLUENCES ASTRALES” le défunt Directeur de l'Observatoire de Bourges en faisant état par un tableau de treize constellations et ajoutait:

..... “je vais donner un tableau où chacun de mes lecteurs pourra se rendre compte de la noncoïncidence qui existe maintenant entre les constellation du Zodiaque et les mois de l'année en raison de la precession des équinoxes qui, peu à peu, tendent à déplacer l'équinoxe du printemps” .....

Nous savons que la précession des équinoxes est le déplacement du point vernal sur l'écliptique et porte aussi le nom de “Grande Année de Platon” ou “9ème CIRCUIT”. Ce mouvement de la terre, dû à l'action conjuguée du soleil et de la lune, fait que l'astre du jour revient chaque année à l'équateur, au printemps, avec un retard approximatif de  $50^{\circ}26/27$  sur son passage précédent. Compte tenu des plus récentes données des satellites artificiels russes, l'on sait, d'une façon absolue, que le diamètre équatorial de la terre est de 12.756 kms 780, son diamètre polaire de 12.714 kms 030 (différence: 42 kms 750), soit donc un aplatissement dit “GEOIDE” de:  $1/297,5$  et une circonférence équatoriale de 40.076.594 kms, la période de révolution rétrograde se trouve parcourue en 25.766 ans, soit 13 périodes de 1982 ans 19 jours 14 heures, dites “Eres Zodiacales”, soit 1.429 périodes de 18 ans 11 jours 10 heures dites “Saros”.

Ce “Saros” comprend 223 lunaisons, temps qui équivaut à 19 fois l'intervalle de 346 jours ou 242 mois draconiques, avec une moyenne de 86 éclipses (43 de

soleil, 43 de lune, dont 28 par l'ombre et 15 par la pénombre.

A l'équinoxe du printemps, le 20/21 mars, nous n'entrons plus dans l'Ere zodiacale de Bélier, comme à l'époque d'HIPPARQUE, ni même dans "Ere du Poissons", comme au temps de St JEAN-BAPTISTE, mais à l'extrême pointe de l'Ere du Verseau, où nous resterons pendant 1982 ans environ.